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ACTA DE LA SESSIÓ Nº 9/2017, DE CARÀCTER EXTRAORDINARI DE L’ AJUNTAMENT 

PLE CELEBRADA EL QUINZE DE JUNY DE DOS MIL DISSET. 
 
Al municipi de Canals, en el Saló de Sessions de la casa consistorial, Pl. de la Vila núm 9, el 

quinze de juny de dos mil disset, essent les vint-i-una hores tres minuts (21:03 hores). 
 

Assistixen els regidors/es Dª Maria Celia Bononad Martínez, D. Fernando Gimenez Alcalde, 
D. Antonio Pérez García, Dª Andrea Sisternes Martorell, D. Francisco López Trigueros  i D. Andrés 
José Carull Blasco (del Grup Municipal Popular); D. Ricardo Requena Muñoz, D. Manuel Sanchis 
Polop i Dª Maria Celia Ibañez Belda (del Grup Municipal Gent de Canals); D. Antonio Sanchez 
Aguado,  Dª Mª Jose Castells Villalta i D. Joan Carles Pérez Pastor (del Grup Municipal Compromis); 
D. Antonio Manuel Orea Pedraza i D. Andreu Lluch Orts (del Grup Municipal Socialista); Manuel 
Edgar Bellver Franco i D. Vicente Tornero Soriano (del Grup Municipal Reiniciem Canals); D. José 
Ramón Garrido Centelles (del Grup Municipal EUPV); 

 
 
Assisteix com a Secretari D. José Mª Trull Ahuir, Secretari de l’Ajuntament de Canals. Així 

mateix assisteix l’Interventor de l’Ajuntament de Canals D. Vicente Sancho-Miñana Sanchez. 
 
Havent-se comprovat la presència del President i del Secretari, així com l’existència del 

quorum exigit per l’artícle 90 del Reial Decret 2568/1986, de 28 de novembre, pel que  s’aprova el 
Reglament d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals (d’ara en avant ROF) 
per a la vàlida constitució del Ple, el Sr. President declara oberta la sessió que es va desenvolupar 
d’acord amb el següent,  

 
 

ORDRE DEL DIA 
 
ÚNIC. Elecció de l’Alcalde. 

 

 

  
 ÚNIC. ELECCIÓ DE L’ALCALDE. 

 
 El Sr. Requena Muñoz, Primer Tinent d’Alcalde, dóna la benvinguda als assistents, declara 
oberta la sessió i cedeix la paraula al Secretari de la Corporació. 
 
 El Sr. Secretari assenyala que l'objecte de la present sessió és procedir a elecció de nou 
Alcalde, a la vista de la renúncia de l'anterior Alcalde (D. Joan Carles Pérez Pastor), de la qual va 
prendre coneixement el Ple de la Corporació en la sessió extraordinària del passat dia 12 de juny de 
2017. 
 La primera qüestió a la qual ha d'atendre's és la de la Presidència de la present sessió. Conforme 
a reiterada doctrina de la Junta Electoral Central (entre uns altres, acords de data 7 de juny de 1992, 19 
de setembre de 2001, 23 de gener de 2002 i 24 d'abril de 2002) per a l'elecció de nou Alcalde, havent 
renunciat a tal càrrec el regidor que ho exercia, la sessió haurà de ser presidida pel Primer Tinent 
d'Alcalde o, en el cas que el Primer Tinent d'Alcalde siga candidat a l'Alcaldia, pel Segon Tinent d'Alcalde. 
  Per tant correspon la Presidència a D. Ricardo Requena Muñoz, llevat que siga candidat a 
l'Alcaldia. 
 D. Ricardo Requena Muñoz, no obstant açò, encapçala la llista de la candidatura electoral de 
Gent de Canals, per la qual cosa pot ser candidat a Alcalde excepte renúncia.  
 Per això pregunte al Sr. Requena Muñoz:  va a ser candidat a l'Alcaldia o renúncia a aquesta 
possibilitat? 
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 El Sr. Requena Muñoz manifesta que seré candidat. 
 
 El Sr. Secretari assenyala que atès que el Primer Tinent d'Alcalde serà candidat a l'Alcaldia, la 
Presidència de la sessió correspon al Segon Tinent d'Alcalde. Per tant correspon la Presidència a D. 
Antonio Manuel Orea Pedraza, llevat que siga candidat a l'Alcaldia. 
  D. Antonio Manuel Orea Pedraza, no obstant açò, encapçala la llista de la candidatura electoral 
de PSOE, per la qual cosa pot ser candidat a Alcalde excepte renúncia. 
 Per això pregunte al Sr. Orea Pedraza: va a ser candidat a l'Alcaldia o renúncia a aquesta 
possibilitat? 
 
 El Sr.  Orea Pedraza manifesta que  renuncie a ser candidat a l'Alcaldia. 
 
  El Sr. Secretari assenyala que, aleshores, correspon la presidència de la sessió a D. Antonio 
Manuel Orea Pedraza.  
 
 Seguidament el Sr. Orea Pedraza assumeix la Presidencia de la sessió. 
 
 El Sr.  Orea Pedraza dóna la benvinguda als assistents. Així mateix dóna lectura al següents 
articles:  
 -L’article 40, apartat 5, del ROF assenyala que: Vacante la Alcaldía por renuncia de su titular, 
fallecimiento o sentencia firme, la sesión extraordinaria para la elección de un nuevo Alcalde se 
celebrará, con los requisitos establecidos en la legislación electoral, dentro de los diez días siguientes a 
la aceptación de la renuncia por el Pleno, al momento del fallecimiento o a la notificación de la sentencia, 
según los casos. 
 - L’article 198 de la LOREG assenyala que: En los supuestos distintos a los previstos en los 
artículos 197-moción de censura- y 197 bis-cuestión de confianza-, la vacante en la Alcaldía se resuelve 
conforme a lo previsto en el artículo 196, considerándose a estos efectos que encabeza la lista en que 
figuraba el Alcalde el siguiente de la misma, a no ser que renuncie a la candidatura. 
 - L’article 196 de la LOREG assenyala que: 
 En la misma sesión de constitución de la Corporación se procede a la elección de Alcalde, de 
acuerdo con el siguiente procedimiento: 
 a) Pueden ser candidatos todos los Concejales que encabecen sus correspondientes listas. 
 b) Si alguno de ellos obtiene la mayoría absoluta de los votos de los Concejales es proclamado 
electo. 
 c) Si ninguno de ellos obtiene dicha mayoría es proclamado Alcalde el Concejal que encabece la 
lista que haya obtenido mayor número de votos populares en el correspondiente Municipio. En caso de 
empate se resolverá por sorteo. 
 
 Les llistes i ordre dels seus components que deriva de les últimes eleccions municipals del 2015, 
després de les renúncies i substitucions produïdes fins al dia de la data, són les següents: 
 

  
LLISTES COMPOSICIÓ PER ORDRE 

Partit Popular 

Vots 2482 

Maria Celia Bononad Martinez 

Fernando Gimenez Alcalde 

Antonio Pérez García 

Andrea Sisternes Martorell 

Francisco Lopez Trigueros 

Andres Jose Carull Blasco 
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Gent de Canals 

Vots 1445 

Ricardo Requena Muñoz 

Manuel Sanchis Polop 

Maria Celia Ibañez Belda 
 

Compromis per 
Canals 

Vots 1310 

Antonio Sanchez Aguado 

Mª Jose Castells Villalta 

Joan Carles Pérez Pastor 
 

PSOE 

Vots 1060 

Antonio Manuel Orea Pedraza 

Andreu Lluch Orts 
 

REINICIEM 
CANALS 

Vots 887 

Vicente Tornero Soriano 

Manuel Edgar Bellver Franco 
 

EUPV-EVPV 

Vots 398 

Jose Ramón Garrido Centelles 

 

  
 El Sr.  Orea Pedraza  assenyala que la Junta Electoral Central (Acord de 05/10/2006) té 
reiteradament acordat el següent:  
 1º.- Pueden ser candidatos a Alcalde todos los concejales que encabecen sus correspondientes 
listas.  
 2º.- En el caso de que el cabeza de lista no deseara ser candidato, debe renunciar 
expresamente, debiendo ser candidato a Alcalde el que le sigue en la lista, pasando el renunciante a 
ocupar el último lugar de ésta y procediéndose así sucesivamente, en su caso, con el resto de los 
integrantes de la candidatura.(...). 
 
 Per això preguntaré als caps de llista si renuncien a ser candidats. Si el cap renuncia preguntaré 
al següent de la llista i així successivament. 
 Preguntada la cap de llista  Partit Popular, Dª Maria Celia Bononad Martinez, manifesta que vol 
ser candidata i no renuncia. 
 Respecte la llista de Gent de Canals, el cap de llista D Ricardo Requena Muñoz ja a manifestat 
que vol ser candidat i no renuncia. 
 Respecte la llista de Compromis per Canals tots els seus membres (D. Antonio Sanchez Aguado, 
Dª Mª Jose Castells Villalta i D. Joan Carles Pérez Pastor) manifesten expresament que  renuncien a ser 
candidats. 
 Respecte la llista de PSOE tots els seus membres (D. Antonio Manuel Orea Pedraza i D. Andreu 
Lluch Orts) manifesten expresament que  renuncien a ser candidats. 
 Respecte la llista de REINICIEM CANALS  tots els seus membres (D. Vicente Tornero Soriano i 
D. Manuel Edgar Bellver Franco) manifesten expresament que  renuncien a ser candidats. 
 Finalment, per la llista EUPV-EVPV, D. Jose Ramón Garrido Centelles manifesta expresament 
que  renuncia a ser candidat. 
 
 Són, per tant, candidats: Dª Maria Celia Bononad Martinez (Partit Popular) y D Ricardo Requena 
Muñoz (Gent de Canals). 
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 Als efectes de la votació pregunte: ¿algun Regidor proposa per a l’elecció d’Alcalde el sistema de 
votació secreta?. 
 Ningun Regidor ho proposa.  
  
 Donat que cap regidor proposa el sistema de vot secret procedirem a l’elecció conforme al 
sistema de votació ordinari, és a dir, a mà alçada. Per a açò aniré nomenant d’un en un als candidats i 
hauran d’alçar la mà aquells regidors que el voten. Lògicament cada regidor solament podrà votar a un 
candidat. Els qui voten a mes d’un candidat, el seu vot es considerarà nul i no computara a favor de cap 
candidat. Els qui no voten a cap candidat es considerarà com a abstenció. 
 
 Efectuada la votació resulta: 
 

  
Candidat/a Vots Votants 
Dª Maria Celia Bononad Martinez 
(Partit Popular) 

6 de Dª Maria Celia Bononad 
Martínez, D. Fernando Gimenez 
Alcalde, D. Antonio Pérez García, 
Dª Andrea Sisternes Martorell, D. 
Francisco López Trigueros  i D. 
Andrés José Carull Blasco (del 
Grup Municipal Popular) 

D Ricardo Requena Muñoz (Gent 
de Canals). 
 

9 de D. Ricardo Requena Muñoz, 
D. Manuel Sanchis Polop i Dª 
Maria Celia Ibañez Belda (del 
Grup Municipal Gent de 
Canals); D. Antonio Sanchez 
Aguado,  Dª Mª Jose Castells 
Villalta i D. Joan Carles Pérez 
Pastor (del Grup Municipal 
Compromis); D. Antonio Manuel 
Orea Pedraza i D. Andreu Lluch 
Orts (del Grup Municipal 
Socialista); D. José Ramón 
Garrido Centelles (del Grup 
Municipal EUPV); 
 

Abstencions 2 Manuel Edgar Bellver Franco i D. 
Vicente Tornero Soriano (del Grup 
Municipal Reiniciem Canals); 

 
 
 El Sr.  Orea Pedraza  assenyala que donat que D Ricardo Requena Muñoz ha obtés la majoria 
absoluta dels vots dels Regidors, queda proclamat Alcalde electe. ¿Accepta vostè el càrrec d'Alcalde de 
l'Ajuntament de Canals?. 
 
 El Sr. Requena Muñoz manifesta que accepta el càrrec d'Alcalde de l'Ajuntament de Canals. 
 
 Seguidament el Sr. Requena Muñoz procedeix a prendre possessió com Alcalde manifestant: 
“promet per la meua conciència i honor complir fidelment les obligacions del càrrec d’Alcalde del 
Ajuntament de Canals amb lleialtat al Rei, i guardar i fer guardar la Constitució i l’Estatut d’Autonomia de 
la Comunitat Valenciana ” 
 
 L’Alcalde passa a ocupar la presidència i dona la paraula al portaveus del Grups Municipals 
produint-se les següents intervencions:  
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 El Sr. Garrido Centelles (del Grup Municipal EUPV) facilita la seua intervenció per escrit que a 
continuació es reprodueix: 

 
 El Sr. Alcalde manifesta el seu el seu agraïment al Sr. Garrido Centelles per les seues paraules 
i assenyala que et duré, però en un altre cavall. 
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 El Sr Tornero Soriano (del Grup Municipal Reiniciem Canals) facilita la seua intervenció per 
escrit que a continuació es reprodueix: 

 
  
 El Sr. Alcalde manifesta el seu agraïment per les paraules i assenyala que ho sé. 
 
 El Sr. Orea Pedraza (del Grup Municipal Socialista) manifestant que li done l’enhorabona a un 
company i un amic que hem conegut en este trajecte de dos anys. Hui és un dia esperat perquè 
precisament hui se celebren 40 anys de l’inici de la democràcia a aquest país, i no hi ha millor manera de 
celebrar-ho que nomenant a un alcalde democràtic. Conec a moltes persones que són o volen ser 
alcaldes o alcaldesses de Canals, però tal volta conec unes poques menys que tingues les ganes que té 
Ricardo Requena de ser Alcalde de Canals, i ho dic en positiu. Ganes que ha demostrat amb treball, amb 
moltes hores de treball i negociació, i això demostra un amor pel seu poble que no tots tenen encara que 
ho diguen. Dit açò, hui li hem donat un aval, un aval que no és en blanc i que tindrà que guanyar-se com 
ha fet el company Joan Carles dia a dia, un aval que tindrà que anar guanyant-se dia a dia. Des del grup 
municipal socialista, lògicament, el candidat lògic no era el de Gent de Canals, però el que ens ha enfortit 
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al llarg d’estos dos anys ha sigut formar un equip de govern, un equip de govern que, com moltes 
vegades diu l’actual alcalde, va més enllà de les sigles, sinó que el configuren les persones. Ixes 
persones que durant dos anys hem après a treballar junts i estem realitzant una tasca que el canvi 
d’alcaldia, com bé deia el company Vicent Tornero, tal volta no té que significar un canvi radical de 
projecte, perquè el projecte és el que ens va unir en 2015 i, per tant, és el que configura el dia a dia del 
nou equip de govern amb el nou alcalde. Per anar acabant, dir que ixe aval que el grup municipal 
socialista li ha donat a l’alcalde ho serà i es reafirmarà mentre ixe pacte que vam signar i signem tots els 
dies, vaja complint-se. Saps que, com a equip de govern que som, ens tindràs a la teua disposició per al 
que necessites. Pera treballar, com diuen els companys, perquè una de les coses que he aprés, com diu 
un company veterà de l’equip de govern: açò no és com comença, sinó com acaba. Enhorabona, 
company, amic, i endavant. 
  
 El Sr. Alcalde manifesta el seu agraïment per les paraules. 
 
 El Sr. Perez Pastor  (del Grup Municipal Compromís) facilita la seua intervenció per escrit que a 
continuació es reprodueix: 
 “Benvolgut Alcalde, companys regidors, veïns de Canals que hui assistiu al plenari, bon dia per la nit i 
benvinguts a la casa de la vila. 
 En primer lloc vull donar l'enhorabona en el meu propi nom i en el del grup municipal de Compromís Per 
Canals a Ricardo Requena pel seu nomenament com alcalde del poble de Canals. L'orgull que representa ostentar 
la màxima representació del nostre municipi, no es pot expressar en paraules i tot i que de segur hi haurà moments 
de molta dificultat, aquesta serà l'etapa  més important de la teua vida, almenys professionalment parlant. 
 Si el dilluns estàvem en aquest mateix saló amb la presa de coneixement de la meua renúncia com alcalde, 
i que he de dir encara estic colpit per les qualificacions positives que hem vareu dedicar tots els grups polítics i cal 
dir considere si més no, exagerades, huí ens toca parlar de Ricardo Requena com actual alcalde de Canals. 
 En primer lloc vull dir que ja portem molts anys compartint sessions de treball en forma de comissions, 
reunions, plenaris i els dos últims anys, alfront del govern del nostre poble. Tot i les nostres diferències en la nostra 
manera de ser i la nostra personalitat i com no de les diferències polítiques, he de dir, que hi ha una cosa, que per 
damunt de tot ens identifica al dos, ens uneix i coincidim: l'estima cap a Canals i tot allò que representa. 
 ¿Quantes vegades, al finalitzar una comissió informativa, ens hem quedat xarrant sobre com hauria de ser 
el nostre poble? 
 I el que és més important, en quantes hem coincidit amb pràcticament la totalitat de quin model de poble 
volem. Això és el que hem referisc, sentim els colors de Canals. 
 Pense que aquestos deu anys en forma de reunions de treball, d'actes de La Festa, diferents 
esdeveniments, etc., ha fet que ens unisca un gran  companyerisme, fins i tot, permitis-me que et diga i em prenga 
la llibertat, d'una bona amistat; sempre remarcant les nostres evidents i alhora comprensibles, diferències. 
 Si he de de definir a Ricardo home, per a mi, l'adjectiu que millor s'adapta a la seua figura és el de ser una 
persona integra. 
Pel que fa a una persona, la integritat personal pot referir-se a un individu educat, honest, que té control 
emocional, que té respecte per si mateix, apropiat, que té respecte pels altres, és responsable, disciplinat, directe, 
puntual, lleial, pulcre i que té fermesa en les seues accions, per tant, és atent, correcte i irreprotxable. 
 Per altra banda, des de la meua experiència al front de l'alcaldia els últims dos anys m'agradaria, dir-te que 
tens tot el meu suport per ajudar en allò que pugues necessitar, en la presa de decissions dificils, que els hi ha, que 
continue l'actual legislatura amb una alcaldia pròxima i accessible, d'escoltar els nostres veïns. De valentia, que 
quan hi haja que dir que no, no és per una questió personal si no perquè és el millor per al conjunt de la nostra 
comunitat. I des d'aquestos aspectes de servei públic sentir-te orgullós de representar al nostre poble. 
 Per acabar, ja que l'altre dia jo mateix, com alcalde arreplegava les paraules de Sancho, ara a tu Alcalde 
llegir-te les recomanacions del Quixot a Sanxo: 
Capítol LI «Carta de'n Quixot a Sanxo Pança gobernador de l'ínsula de Baratària» 
«Para ganar la voluntad del pueblo que gobiernas, entre otras has de hacer dos cosas: la una, ser bien criado con 
todos, aunque esto ya otra vez te lo he dicho; y la otra, procurar la abundancia de los mantenimientos, que no hay 
cosa que más fatigue el corazón de los pobres que la hambre y la carestía. 
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No hagas muchas pragmáticas, y si las hicieres, procura que sean buenas, y sobre todo que se guarden y cumplan, 
que las pragmáticas que no se guardan lo mismo es que si no lo fuesen, antes dan a entender que el príncipe que 
tuvo discreción y autoridad para hacerlas no tuvo valor para hacer que se guardasen; y las leyes que atemorizan y 
no se ejecutan, vienen a ser como la viga, rey de las ranas, que al principio las espantó, y con el tiempo la 
menospreciaron y se subieron sobre ella. 
Sé padre de las virtudes y padrastro de los vicios. No seas siempre riguroso, ni siempre blando, y escoge el medio 
entre estos dos estremos, que en esto está el punto de la discreción. Visita las cárceles, las carnicerías y las plazas, 
que la presencia del gobernador en lugares tales es de mucha importancia: consuela a los presos, que esperan la 
brevedad de su despacho; es coco a los carniceros, que por entonces igualan los pesos, y es espantajo a las 
placeras, por la misma razón. No te muestres, aunque por ventura lo seas, lo cual yo no creo, codicioso, mujeriego 
ni glotón; porque en sabiendo el pueblo y los que te tratan tu inclinación determinada, por allí te darán batería, 
hasta derribarte en el profundo de la perdición». 
Moltes gràcies per la vostra atenció, i endavant company....” 
  
 El Sr. Alcalde manifesta el seu agraïment per les paraules. 
 
 El Sr. Sanchis Polop (del Grup Municipal Gent de Canals) manifestant que en primer lloc, com a 
portaveu del grup municipal de Gent de Canals, hui és una nit de gran satisfacció per al nostre partit. 
Després de deu anys, tornem a tindre l’Alcaldia i açò ha sigut fruit gràcies al grup humà del nostre humil 
partit, que ha fet possible que este treball de deu anys des de que la vam deixar haja pogut tornar al 
nostre partit. M’agradaria dir en este moment de satisfacció i d’emoció, com no, recordar a ixos regidors 
que van ser regidors del Grup Municipal de Gent de Canals, ixos que han treballat en l’oposició i en 
l’equip de govern, recordar, com no, a Silvia Monzó, a Vicent Cucarella, a Manolo Valera, a Vicent 
Sancho Fombuena, a Carme Garrido Treserres i com no, al nostre Pasqual Durà, que van fer possible 
que el nostre partit estiguera sempre en el carrer, en la veu de tots i que hui puga ser possible que 
tornarem a l’alcaldia. I després d’açò, de Ricardo, què tinc que dir? Ricardo farà dos anys em va 
comentar que volia ser el cap de llista de Gent de Canals, i jo sempre he sempre he pensat que és la 
persona indicada per a ser alcalde de Canals, crec que eres la persona més preparada que conec i ho 
has demostrat. Ho has demostrat estos dos anys, que se t’ha permès gestionar dos àrees súper 
importants del nostre Ajuntament. L’àrea de Promoció Socioeconòmica l’has revolucionat, no s’ha pogut 
fer més en tan poquet i com no, Educació i Joventut. T’ho diu un ex-regidor d’Educació: has treballat 
barbaritats, per això estic convençut que vas a ser un gran alcalde del nostre poble i que treballaràs i 
t’esforçaràs. Però també he de dir-t’ho, sabem que l’alcaldia és una llosa molt complicada i has de tindre 
en compte que nosaltres, els teus regidors, tant els de Gent de Canals com els de l’equip de govern 
estarem en tu per a ajudar-te, per a que et recolzes amb nosaltres, per a que delegues i tu, això saps fer-
ho. Amic, només tinc que dir-te que sigues alcalde de tots i per a tots, que sigues just, però sobretot que 
sigues Ricardo Requena, el veí de Canals que tots coneguem. Sort i avant en esta nova aventura. 
 
 El Sr. Alcalde manifesta el seu agraïment per les paraules, assenyalant que deies: ...no sé 
que diré, no sé que em prepararé. M’has xafat un trosset, però increïble Manu. 
 
 El Sr. Pérez García (del Grup Municipal Popular) manifestant que bona nit a tots, així com el 
dilluns vam donar per finalitzada la primera part d'aquesta legislatura hui donem l'inici a la segona part, 
esperem que com diu el refrany segones parts mai són bones, no es complisca en aquest cas, pel bé de 
tots els canalins. En primer lloc, la nostra felicitació per la seua elecció d'Alcalde. I el nostre desig que 
siga una etapa d'encerts per al nostre poble, novament ens trobem amb la impossibilitat de poder 
governar pel pacte de quatre partits al consistori, que aquests dos primers anys considerem que han 
passat sense pena ni glòria i que com ja qualifiquem en l'anterior plenari, qualifiquem de frustrant i 
inoperant, excepte en nombrades excepcions, dos anys en els quals s'ha vingut actuant des de la 
improvisació i sense cap projecte global de poble, que tant exigien abans, hem de reconèixer que 
almenys de forma pública no hem vist massa discrepàncies, ni veus discordants dins d'aquest pacte cosa 
que no sabem si serà bona o dolenta, però també hem de tenir en compte que la ideologia dels mateixos 
és tota ben semblant, ja que estem davant d'un més dels pactes d'esquerra, que trobem a punts altres 
municipis del nostre al voltant, pacte que com ja hem dit en més d'una ocasió, tenia com a únic objectiu 
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no deixar governar al grup polític amb més representació a aquest Consistori, esperem que projectes que 
porten aturats durant dos anys, puguen prendre forma per gaudir tots els nostres veïns, projectes com 
són el nou Institut Francesc Gil, en el qual confiem que de comú acord amb tots els grups polítics 
reivindiquem davant de la Generalitat Valenciana. Aquests dos anys, en els que l’alcalde era de 
Compromís, ni ell ni el seu grup han sigut capaços d’exigir a la Generalitat en cap Plenari la construcció 
del nou Francesc Gil, malgrat que el conseller, que va estar ací fa poc, pertany també a Compromís. Sap 
vostè que aquesta reivindicació ha sigut tot un clàssic, mentre este Ajuntament i el Govern autonòmic va 
estar presidit pel Partit Popular. Sap també que el Grup Municipal del PP, a més de les nombroses 
reunions mantingudes amb responsables del govern, sempre hem defensat i recolzat les mocions que 
arribaven a l’ajuntament en aquest sentit. El seu grup sempre ha manifestat en esta sala que les paraules 
se les emporta el vent i no hi ha res com plasmar per escrit les exigències de l’Ajuntament davant 
l‘Administració autonòmica. El convidem a incloure en el pròxim Plenari un punt en l’ordre del dia per a 
parlar del nou institut i així que la Corporació puga reivindicar de nou aquetes instal•lacions educatives. 
Fem-ho una vegada més, no tirem la tovallola. Confiem en que siga capaç d’impulsar la renovació del 
PGOU, que en aquest dos anys ha tingut segrestat amb pany i clau. Confiem en que siga capaç de posar 
en marxa el nou local dels Jubilats, que l’anterior alcalde ha tingut també abandonat. També la finalització 
de l’auditori municipal que tant han volgut mal anomenar en el passat “Ca Cementeri” i que tant 
necessiten les nostres bandes. En aquests dos anys, els carrers del poble estan més bruts que mai, 
parcs i jardins abandonats, excrements de gossos per qualsevol lloc. Com és possible que fa dos o tres 
setmanes encara estiguin podant algunes moreres dels nostres espais verds? Les jardineres estan totes 
plenes de malesa, dóna pena veure-les. Per cert, creu que vostè que ha sigut encertada la creació 
d’eixos carrils bici pels quals no circula ningú? Li recordem que vostè deu ser l’alcalde de Canals, però 
també de La Torreta, Torre dels Frares i Aiacor, que tan abandonats han estat aquests primers anys. Li 
desitgem sort en aquest nou paper que hui assumeix dins d’aquest Ajuntament, tasca que serà al mateix 
temps costosa però gratificant, esperem que les decisions que prenga siguen pel millor col•lectiu del 
poble, que confie en la tasca i consells de cadascun dels regidors, tant els del seu equip de govern com 
els que estem a l’oposició, ja que tots vetlarem per prendre les decisions més beneficioses per al nostre 
poble i per als nostres veïns. 
  
 El Sr. Alcalde manifesta el seu agraïment per les paraules. Com deia un amic no se si contestar-
te o agrair la teua intervenció, però com hauran molts plenaris per davant ... la veritat és que em quede 
amb les ganes. Hui no toca, agraïsc les teues paraules. Em quede amb la part positiva. Anem a continuar 
i tots, els 17, anem ha fer-ho. 
 
 Finalment, l’Alcalde pren la paraula manifestant que Abans de concloure el Plenari m’agradaria, 
com no podia ser d’una altra manera, dirigir-me a vosaltres. Sabeu que no solc preparar-me els discursos 
o les paraules d’agraïment, no pensava fer-hom, però a les 20.00 quan havíem quedat per repassar 
aquest Plenari tan protocol•lari, he fet el que no es deu de fer, que és repassar l’examen a últ ima hora, 
però bé, intentaré fer-ho el millor possible i no oblidar-me de ningú. Alcalde i primer tinent d’alcalde de 
Cerdà i de Càrcer, respectivament. Grups independents, formats per gent humil, que heu arribar a les 
alcaldies dels vostres pobles, com nosaltres. Companys, regidors, secretari, interventor, públic en general 
que ens acompanyeu, gent que ens vegeu des de casa, pel canal de Youtube o en directe per Canals 
Ràdio. Amics, familiars en general, bona nit. Hui els companys m’heu nomenat alcalde, alcalde de 
Canals. Qui m’heu haguera dit, a mi, fa anys, molts anys, quan era xicotet si m’hagueren dit que anara a 
ser alcalde…jo si una cosa tenia clara que volia ser era Fester de Sant Antoni, però alcalde? La veritat és 
que no. Ni em casa m’han inculcat alcaldies ni ho he viscut en el meu entorn. Com ha dit algun Company, 
el que m’han ensenyat ha sigut a treballar, a treballar per allò que uno vol. Mira per on, ací estic. Si els 
meus veïns del carrer la Creu, hui la majoria ja no estan entre nosaltres, els meus familiars més pròxims 
que esteu ací, i els que no estan, de menut m’ho hagueren dit segur que les rialles i les burles, les 
bromes, hagueren estat patents i m’hagueren dit: Xe, Rcihard, calla, no digues tonteries. I com deia la 
meua veïna d’enfront, Josefa, a la que hui vull mencionar especialment: “En lo bort que eres... Tu pa 
poquet vals!”. Però bé, els anys passen, i passen I ens fem majors I un dia trobem a ixa persona que ens 
ajuda, que ens agafa de la mà I ens acompanya, ixa mitja taronja, Raquel, que mos posa en el lloc. 
Comencem a caminar, ixe camí que se suposa que hem de dur i comence a tindre ixe pensament crític 
que crec que a molts dels que estem hui en esta taula ens identifica, que és el pensament crític de criticar 
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allò que ens envolta, el nostre entorn immediat, però amb crítica constructiva. Ho deia l’altre dia en la 
renuncia del nostre company Joan Carles, crítica constructiva. Vaig començar des de ben jove a ser una 
persona crítica, molt crítica, però vaig decidir pegar el bot, creuar la barrera i vore els bous des de dins i 
torejar. I això és el que vaig fer, el que he fet sempre, des de l’associacionisme, des dels col•lectius 
mediambientals, des dels col•lectius juvenils, amb accions socials, tant en Canals com fora i, mira per on, 
arriba Gent de Canals, naix Gent de Canals. Un grup de persones senzilles, de tot un poc, com he dit 
sempre gent de dreta, gent d’esquerra i gent del mig i em proposen: “Ens ajudes, t’ajudes?”. “Clar que si: 
vos ajude, m’ajude”. Perque al final és un projecte de poble i ja fa 15 anys. Entonces, en un monyo pels 
muscles, em presente i decidisc tirar-los una mà. Sempre he pensat: “Que no m’ho dirien perquè era 
l’únic que tenia el monyo llarg?”. Gent de Canals, en aquell moment guanyem les eleccions i comença un 
treball que és impossible de quantificar, no només per totes les persones, que és el tros que m’ha 
estalviat el meu amic Manu, que han participat, sinó a totes les que no han estat, però que sense elles no 
haguérem arribat on estem, parle de fills, de pares de germans, etc. Continuem treballant, passen 4 anys 
i puc ixir nomenat com a regidor del nostre poble, quin honor més gran veritat, companys? Ser regidor del 
nostre poble. Continuem el treball, sense parar, desinteressat en tots els sentits materials de la paraula. 
Arriben les eleccions i se’m planteja encapçalar les llistes. Efectivament, fa dos anys m’ho proposen. Ho 
he dit de quan era xiquet i ho dic en el mateix moment. No ha sigut la il•lusió més gran de la meua vida. 
La il•lusió més gran de la meua vida la tenia just entre abraços Ixos dies: Joel, el meu fill major, que tenia 
uns mesos quan a mi em van plantejar açò. Però ixa il•lusió del meu fill és la que em va dur al “Per què 
no? Per què no encapçalar les llistes? Per què no continuar en ixa crítica? Per què no continuar aportant 
la crítica constructiva des de dins, i no des de fora? Com ha dit Manu, al final, en les eleccions, el nostre 
ens va donar la raó, hem sigut en esta legislatura la segona força més votada i això em dóna un motiu 
més que suficient per a ser l’alcalde del nostre poble, un honor, un privilegi i un sentiment. Em deien este 
matí i ho he sentit ara en el Plenari una altra vegada: “Ara, Ricardo, a treballar”. A treballar? Però que 
estem fent? Estem treballant. Estic treballant. Dia, vesprada i nit. Estic trencant-me les banyes pel nostre 
poble. Canvie de despatx, ho deia també algun company, canviem de despatx, canviem de rols, però 
anem a continuar treballant, amb més responsabilitat, òbviament, però igual de treball, ni més ni menys, 
igual. Portem treballant pel poble, fora d el’ajuntament, desinteressadament, des de que tinc ús de raó 
social, com deia abans, en col•lectius, associacions, recolzant al partit, després de regidor, en l’oposició, 
primer tinent d’alcalde, alcalde. Com deia abans del meu amic Joan Carles, ho dic de mi. Qui pense que 
hi ha algo més, s’equivoca o simplement no ens coneix. Com no podria ser d’una altra manera, hui, i 
m’ho deia Celia, que no se t’obliden els agraïments i, efectivament, hui és dia d’agraïments. Agrair, com 
no podia ser d’una altra manera, als més de 1400 votants de Gent de Canals que ens van donar el 
recolzament per a estar ací hui. Donar les gràcies als militants del nostre partit, de Gent de Canals, 
representats ací per una gran majoria, que han encapçalat, han conformat i ens han apoyat en les llistes 
des de l’any 2003. Als que sempre heu confiat en mi, en nosaltres. A Manu i a Celia, amics i companys, 
que junt a altres ens vau recolzar en el projecte de Gent de Canals d’esta última legislatura. A la resta de 
companys del consistori que m’heu donat la vostra confiança i el vostre vot. Als meus amics, perquè han 
sabut respectar en les trobades el Requena amic del Ricardo alcalde, o en este cas, càrrec electe. A la 
meua família, en especial a ells, no podia ser d’una altra manera. Als meus pares, per donar-me i 
ensenyar-me tots els valors que cal tenir en la vida per a ser una bona persona, en este cas també un 
bon Alcalde. I a Raquel, a Joel i a Pau, per voler compartir la vostra vida amb mi, crear una família 
increïble i deixar-me que este projecte de poble puga tirar-lo endavant sacrificant hores, hores, hores i 
hores...podria estar hores fent menció del temps que perdem nosaltres quatre. Gràcies a tots. Intentaré 
ser un bon Alcalde. 
 
 I no havent més assumptes que tractar, l’Alcalde procedeix a alçar la sessió essent les vint-i-
una hores i quaranta sis  minuts del dia quinze de juny de dos mil disset. 

 
L’ Alcalde       El Secretari 

 
 
 
 
- Ricardo Requena Muñoz -      -José Mª Trulll Ahuir- 


